
Ve Velkém Přítočně dne 10.2.2023

Otevřený dopis členským obcím rUÚP

Vážení,

dovoluji si obrátit §e na Vás touto formou otevřeného dopisu adresovaného zástupcům všech
členských obcí Mikroregionu údolí Lidického potoka, a to v zájmu otevření diskuse nebo alespoň sdílení
názoru nemalého počtu občanů Velkého Přítočna ve vztahu k developerským aktivitám starosty
Velkého Přítočna - Jana Burgera.

Jak je Vám jistě známo, v katastru obce Velké Přítočno {a bohužel i v bezprostředně sousedícím
katastru města Kladno}, se chystá mohutná rnýstavba bytov,ých domů, která bezprecedentně zatíží a
ještě více zhorší životní prostředí už tak velmi problematické lokality sousedící s,,Průmyslovou
lokalitou Kladno jih". Chápu, že problémy přesahujícísvým rozměrem i na katastr města Kladna, byť se

obyvatel Velkého Přítočna rovněž dotýkají, nemá příliš smysl řešit na úrovni mikroregionu, ale
souvislost s nimi je nutné zmínit pro pochopení situace jako celku,

Na hranici katastrů Kladna a Velkého Přítočna má totiž vyrůst bytovY komplex ,,Růžové pole"
developeraYlT-jednáseo11až12bytovýchdomůo6-8patrech,s910-ti parkovacími místy(na
www,velkepritocno.cz je k dispozici ,,Rozhodnutí - 7ávér zjišťovacího řízení - BytovV projekt Kladno -
Růžové pole"}. Severně od tohoto projektu má b,ít vy§tavěn OD Globus a na jih (směrem k Přítočnu)
pak navazuje autocentrum Smažík, stavebniny DEK a pak pozemky, kde by měl b,ít realizován projekt
bytových domů ,,nové přítočno" (27 3-podlažních bytorných domů pro cca 1.000 obyvatel, s 332-mi
parkovacfmi místy, což je mimochodem zcela nedostatečný počet) přímo sousedící se zahradami domů
v přítoČenské ulici Nová. A právě tento projekt je předmětem již více než rok trvajícího konfliktu mezi
občany Velkého Přítočna a starostou J.Burgerem, ktený jménem obce projekt i přes jasně patrný odpor
většiny občanů (viz uýsledek místního referenda} prosazuje a podporuje všemi možnými prostředky.

Mikroregionu (MULP) se tato problematika dotýká v těchto 2 zásadních bodech:

1. Mikroregion je vlastníkem kanalizace a ČOV v Dolanech;
2. Mikroregion má podle sv,ých stanov dbát o ochranu životního prostředí a krajiny.

V rámci prvního bodu je nutno zohlednit to, jak o připravovaných projektech starosta J.Burger MULP
informoval, co pak bylo projednáváno na VH MULP ve vztahu k plánované rnýstavbě ve Velkém Přítočně
a s tím související nutností zvýšení kapacitv ČOV Dolanv. Z veřejně dostupných zápisů ze zasedání VH
MULP z poslednídoby lze mimo jiné vyčíst, že na VH konané dne 21.6,2021 bylo projednáváno toto:
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Na VH MULP konané dne 21.11.2022 pak bylo projednáváno toto:

K bodu č" l0
Vyhodnoceni vďejné ralcíeky maléha rozsnhu ,.Inteneifikmc Čt}V. Dolany- v.
řitgČno'", VI,i se Podrobrrč, na ákladč přc,dložcný,ch dokumentů, zabývaia uvedenou
zakaekou a přijala násldujíti zr{včr.
Prcjcdnáni $nluvnich zriležitt*tí, rýkajicích se uvedené zakáeky se odklrÁdá na jednani
pří§tí V!{. K projednrini bude dcplnčrro:
l. Ověřeni vlivu rozšiřeni ČfiV na podminky původní dotgce.
?. §mlouvq či jiný dokament, ghlednč zamýšleného způsobu financováňí staróy
soukromýnr developerem s ohlEdern na zájmy MÚLP.

Mimo to bYla lng. J.Černým v rámci přípravy projektu bytových domů ,,nové přítočno" a v rámci reakcí
na uýzvY PřísluŠných správních Úřadů vydávána za MULP (na základě příkazní smlouvy) stanoviska, dle
nichŽ není Žádný problém s připojením komplexu bytových domů ,,nové přítočno'. (cca 8{Xl Éo
udávaných stavebníkem} ke stávaiící ČOv Dolany, neboť čov bude do konce poloviny tohoto roku
intenzifikována o 300-500 EO a v dalŠÍ fáz] (v letech 202g-2024') pak kapacita rozšířena o dalších 2.400
EO. O takovém rozŠÍření kapacity ČOV se však v žádném projednávaném bodu v zápisech z VH MULp
nehovořÍ. Ze záPisŮ z VH ani ze stanovisek lng. J.Černého navíc není zřejmé, jak by byla intenzifikace a
zejména pak výstavba nové linky přinášející zvýšení kapacity Čov o 2.400 Eo financována (potřebné
finance v řádu vyŠŠÍch desítek milionŮ korun nebude jednoduché najít). K první fázi intenzifikace nebyl
doPosud ani vybrán zhotovitel, přesto již byly lng. J.Černým vydány souhlasy s připojením celého
bytového projektu na ČOV, která k tomu ovšem aktuálně nemá dostatečnou kapacitu a vzhledem
k mnoha neznámým (viz výŠe) není vŮbec jisté, zda a kdy bude ČoV intenzifikována/rozšířena, Není
toto tak trochu hazard ve vztahu k MULP a příslušným obcím, když vydávaná stanoviska jsou pro MULp
zavazuj ícím i k rea l izaci intenzifikace/přístavby ČOV?

Druhým styČným bodem MULP s problematikou vrýstavby ve Velkém přítočně je otázka ochranv
Životního Prostředí a kraiinv. MULP by měl b,ýt vnímán především jako záštita ,,udržitelného rozvoje,.
regionu a jak vypllhlá ze §tanov MULP, cílů směrem k ochraně životního prostředí je hned několik.

Na webu MULP je uveden tento text, s nímž je bezesporu nutné na toayo souhlasit:

,,NÓŠ mikroregion se nacházív mimařádně exponovaném území mezi dvěma vetkými aglomeracemi
Kladnem a Prahau, coŽ s sebou přináŠÍobjektivně i při některých pozitívech, negativnídopady na životní
ProstředÍ obyvatel mikroregionu. Jde o reakivaci ,,Prúmyslové zóny Kladno uýchod', kteró je velkym
konglomerótem celého spektra zóvažných prablémů z hlediska životního prostředí překročujících
lokáIní rozměr, příma a nebo nepřímo dopadajících na členské obce. obdobná situace je i v případě
,,PrúmYslové zóny Kladno jlh", kde se dopravní situace na komunikacích t/61a lllft0188 stávó kritickou
a je nezbYtné ji urychleně řeŠit na co nejvyšší úrovni. S tím souvisí i zhoršujíci se dapravní infrastruktura
s jejím dopadem na celý mikroregion.
SPoleČným cílem obcí mikroregionu je zaměřit se na odstranění, nebo alespoň snížení uvedených
negativních dopadú ve spolupróci se státními orgány, organizacemi, s akademickou obcí, ale i s využitím
možností m ikroregion u. "

Pokud tedY MULP mŮŽe v těchto souvislostech v něčem obyvatelům Velkého přítočna pomoci, neměl
bY jednohlasně schvalovat dalŠÍ a další rozšiřování kapacity Čov oolany, kterou v zájmu realizace svých
develoPerských snŮ poŽaduje starosta Velkého přítočna J.Burger, a měl by ve svých postojích více
zohlednit PŮvodní smysl své existence. tntenzifikace Čov v zájmu přirozeného rozvoje venkovského
bYdlení v lokalitě Velkého Přítočna a Dolan je v pořádku, v přímém rozporu s ochranou životního
Prostředí ve smyslu zachování standardu venkovského typu bydlení ve Velkém přítočně ale je
lng. Černým avizovaná výstavba nové tinky Čov prinášej ícíleiírozšířenío 2.400 Eo (l!!}. Vždťtakové
rozŠÍření odPovídá výstavbě např. více nei 600 nouých rodínných domů v katastru V. přítočna a Dolan,
což je skutečně velmi ,,progresivn í víze" ve vztahu k teoretické zastavitelnosti tohoto území. A to zcela



pomúím, že veškerá plánovaná v,ýstavba (od Kladna až do Přítočna) se má realizovat uýhradně na

pozemcích s bonitní ornou půdou.

Více se o rizicích souvisejících s projektem bytouých domů,,nové přítočno" a našich obavách o životní
prostředí v obci můžete dozvědět na webu www.nasepritocno.cz,

Vážené dámy, pánové, pokud obsah tohoto otevřeného dopisu zohledníte alespoň částečně ve wých
postojích při rozhodování o intenzifikacích či přístavbách ČOV Oolann pak se tím můžete nepřímo
podílet na záchraně životního prostředí pro občany Velkého Přítočna nebo naopak napomoci k jeho
zkáze vytvořením podmínek pro realizaci mon§trózních stavebních projektů, které ke klasickému
vesnickému životnímu standardu rozhodně nepatří a které navíc mají vznikat v lokalitě, která už je

i tak pod vlivem mnoha negativních dopadů na životní prostředí.

Děkujiza a zůstávám s úctou

lng. Jaroslav
bytem Nová

člen Zastupitelsfua obce Velké Přítočno
za SNK,Pro zachování charakteru a tradic našeho Přítočna"

Doručováno e-mailem na MULP a na adresv obecního/městského úřadu:

r MULP - info@mulp.cz
r Buštěhrad - mqu@me§tabu§lehrc{ez
. číčovice - info@cicovice.cz
r Dolany-obecni.urad@dolanv-kladno.cz
o Hřebeč - obec@hrebec.cz
o Lidice - obec@obec-lidice.cz
o Makotřasy-ou.makotrasv@volny.cz
o Malé Fřítočno - ou@malepritocno.cz
r P|etený tliezd - obec@pletenvuiezd.cz
o stehelčeves - ou@obecstehelceves.cz
r Velké Přítočno - velke.pritocno@volnv.cz

Přítočno


